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resultat av Socialdemokraternas politik att kraftigt höja investeringstakten och samtidigt minska 

intäkterna från realisationsvinster och beståndsförsäljningar.  

 

Det rådande ränteläget, med en negativ reporänta, är exceptionellt och kan inte förmodas vara hur länge som 

helst. När väl ränteläget normaliseras riskerar staden en kostnadsexplosion på grund av omfattande 

kapitalkostnader. Det riskerar i sin tur att påtagligt tränga undan utrymmet för välfärdens verksamheter. 

Följden blir att stadens ekonomi kommer att behöva saneras för att lindra verkningarna av majoritetens 

kortsiktiga ekonomiska politik. Det riskerar i sin tur att påtagligt tränga undan utrymmet för välfärdens 

verksamheter. 

 

Sedan 2012 har kommunkoncernens upplåning fördubblats. Prognosen i de finansiella 

månadsrapporterna visar att majoriteten kommer att låna omkring en miljard kronor i månaden, 

med följd att kommunkoncernens skuldbörda trefaldigas till 70 miljarder kronor vid utgången av 

innevarande mandatperiod. En ökande skuldbörda och minskande soliditet riskerar på sikt att 

urholka kommunkoncernens finansiella ställning, med följd att kreditvärdigheten kan komma att 

försämras. En försämrad kreditvärdighet skulle i sin tur medföra ökade räntekostnader. Det är 

allvarligt, i ett läge där räntekostnaderna redan prognostiseras att öka med mellan 30 och 50 

procent till följd av skuldbördans ökning. 

 

§ 6 Revisionsyttrande Miljöprogrammet 

 

VD hänvisade till ärende 6. 

 

Styrelsen för Stockholmshem beslutade följande: 

 

1. Projektrapportens granskning godkänns. 

2. Bolagsledningens yttrande över rapporten godkänns. 

3. Ärendet förklaras omedelbart justerat. 

 

§ 7 Uppföljning Modulhus 

 

Linus Johansson, Patrik Andersson och Vd rapporterade om bolagets hantering av nuvarande 

projekt i Örby och Sätra, och att bolaget hävt avtalen mot entreprenören och bakgrund till detta. 

Vidare beskrevs i korthet om den pågående dialogen med entreprenören. Bolaget informerade 

styrelsen om kommande tillika pågående projekt i Tanto samt om kommande övriga projekt och 

läge i dessa. 
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§ 8 Genomförandebeslut Grimsta, Platinan 1 

  

VD hänvisade till ärende 7.  

 

Styrelsen för Stockholmshem beslutade följande: 

 

1. Genomförandet av projektet för tillfälliga bostäder inom kv. Platinan 1 med en projektbudget 

om 67.000.000 kr inkl. moms godkänns 

2. VD får i uppdrag att teckna erforderliga avtal rörande projektet. 

3. Beslutet i ärendet justeras omedelbart. 

 

§ 9 Lägesrapport nyproduktion 

 

VD hänvisade till ärende 9.  

 

Styrelsen för Stockholmshem beslutade följande: 
 

1. Lägesrapporten nyproduktion godkänns. 

 

Särskilt uttalande genom skrivelse från styrelsemedlemmarna Björn Ljung (L),  

Yvonne Fernell-Ingelström m fl (M),) och Stefan Svanström (KD).  

 

Inriktningen av planeringen för bolagets nyproduktion bör vara att bygga smart d.v.s. tätt, grönt 

och därmed tryggt. Det betyder att planera för slutna kvarter i nya områden samt att komplettera 

befintligt bestånd med nyproduktion, som sluter halvöppna och parallellställda hus till kvarter. Det 

kan genomföras t.ex. i Solberga och i miljonprogrammet i Bagarmossen. På så sätt sparas 

grönstruktur och otryggheten byggs bort. 

 

I Stockholm råder bostadsbrist och det finns ett stort behov av att fler bostäder kommer på plats. 

Byggtakten i staden ökade under Alliansens ledarskap till den högsta sedan 1970-talet. Tyvärr har 

vi under den rödgrönrosa majoritetens styre sett hur långbänkar av majoriteten i 

stadsbyggnadsnämnden och kraftigt förlängda handläggningstider för detaljplaner inneburit 

fördröjningar av många bostadsprojekt och svårigheter för Stockholmshems resurser för 

nyproduktion att användas fullt ut.  

 

Det svåra i Stockholm är att få fram byggklar mark. Vi har tidigare uttryckt oro för att den 

politiska splittringen inom vänstermajoriteten kommer att leda till svårigheter att komma överens 

om nya bostadsprojekt och en tillbakagång i den samlade bostadsproduktionen. Vår oro har 

bekräftats av att majoriteten redan tvingats backa från löftet som utfärdades till stockholmarna i 

budget 2015 om dubblerad byggtakt i allmännyttan från år 2017. Målsättningen att 

Stockholmshem skulle byggstarta 1 000 lägenheter per år sköts istället fram till att gälla från 2019. 

I lägesrapporten från 2017-12-07 ser vi att majoritetens mål inte ens kommer att uppnås till 2019. 

Det saknas fortfarande ett stort antal objekt i Stockholmshems projektportfölj för att årligen kunna 

påbörja 1 000 bostäder.  

 

Stigande markpriser i Stockholm, stadens beslut om högre tomträttsavgälder med automatisk 

uppräkning i förhållande till taxeringsvärdet samt Finansinspektionens förslag till ett utökat 

amorteringskrav på nationell nivå skruvar ytterligare upp de förut höga kostnaderna för köp av 


